
 
Vastaus valtuustoaloitteeseen / Punttisalilaitteiden uusiminen / 
turvallisuustarkastus Rahkosen koulun salille 
 
Kaupunginvaltuusto 25.09.2023 § 101  
  
 
 
 Valtuutettu Jorma Hautamäki jätti seuraavan valtuustoaloitteen: 
 

”Me allekirjoittaneet esitämme, että kaupunki lähtisi uudistamaan 
Rahkosen koululla olevia kuntosalilaitteita ajan tasalle ja varsinkin 
turvallisemmaksi. Koulun sali on varsinkin Ullavassa asuville 
asukkaille todella tärkeä ja siksi on hyvä päivittää laitteet tähän 
päivään sopivaksi.” 
 
Liite A § 101 Allekirjoitettu valtuustoaloite 

 
Päätös Kaupunginvaltuusto päättää merkitä aloitteen pöytäkirjaansa ja 

saattaa sen kaupunginhallituksen käsittelyyn. 
 

 
Kaupunginhallitus 03.03.2025 § 101  
  
 
 
Valmistelija Opetus- ja kasvatusjohtaja Ronnie Djupsund, kulttuuri- ja vapaa-

aikajohtaja Terho Taarna, talouspäällikkö Kim Salo 
 

Perusopetuksen alakoulujen liikunnan tai muidenkaan aineiden 
opetus ei edellytä kuntosaliharjoittelua. Kokkolassa perusopetuksen 
1.-6. luokkien kouluja ei ole lähtökohtaisesti varustettu kuntosaleilla. 
Poikkeuksen tähän ovat muodostaneet jo viimeisestä kuntaliitoksesta 
alkaen Ullavan koulut, sillä sekä Veikko Vionojan että Rahkosen 
koulujen tiloissa on kuntosalit ja niissä vaihtelevan kuntoisia 
kuntosalilaitteita. Tätä voidaan perustella sillä, että Ullavassa ja sen 
lähialueilla ei ole kaupallisia kuntosalipalveluita saatavilla. Veikko 
Vionojan ja Rahkosen koulujen kuntosaleja käyttävätkin 
pääsääntöisesti lähialueiden asukkaat.  
 
Aloitteessa on esitetty, että Rahkosen koululla olevia kuntosalilaitteita 
uudistettaisiin turvallisemmiksi. Lukuvuoden 2023-2024 aikana 
Rahkosen koululle tehtiin kuntosali- ja liikuntavälinehankintoja 
yhteensä 5 800 eurolla.  
 
Kuluttajaturvallisuuslaki (920/2011) koskee myös kuluttajille 
suunnattuja kuntosaleja. Lain mukaan toimintaa on harjoitettava 
huolellisesti ja riskit tunnistaen. Lisäksi lain mukaan kuntosalille on 
laadittava turvallisuusasiakirja tai muu suunnitelma, joka sisältää 
suunnitelman vaarojen tunnistamiseksi ja riskien hallitsemiseksi sekä 
niistä tiedottamiseksi palvelun tarjoamisessa mukana oleville 
osapuolille. Ullavan koulujen kuntosaleille ei ole aiemmin tehty lain 
mukaista turvallisuusasiakirjaa ja tarkoitus on lukuvuoden 2024-25 
aikana laatia turvallisuusasiakirjat sekä Veikko Vionojan että 



Rahkosen koulujen kuntosaleja varten. Turvallisuusasiakirjoissa 
kuvataan tiedot mm. tarjottavasta palvelusta, palveluntarjoajasta, 
kunnossapidosta ja kunnossapitäjästä, opasteista, riskeistä, 
onnettomuuskirjanpidosta. 

 
Kaupunginjohtaja Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto 
  

1 merkitsee tiedoksi annetun selvityksen. 
  
2 katsoo aloitteen tulleen käsitellyksi. 

 
Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösesityksen. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 10.03.2025 § 21    
39/00.01.06/2023    
 
 
Kaupunginhallitus Kaupunginvaltuusto päättää 
 

1 merkitä tiedoksi annetun selvityksen. 
  
2 katsoa aloitteen tulleen käsitellyksi. 

 
Päätös Kaupunginvaltuusto hyväksyi päätösesityksen. 
 


